
  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (47)  
       
  

 

  
 
 
 

Plats och tid: 
 

Röda salongen, Hässleholm Kulturhus, 2025-01-27, kl. 19:00-21:48 
Ajournering 20:30-20:40 
 

Beslutande 
Ledamöter 

Se nästa sida.  

  
Tjänstgörande ersättare Se nästa sida.  
  
Övriga närvarande 
Ersättare 

Se nästa sida.  

Tjänstemän Kommunsekreterare Louise Davidsson och nämndsekreterare Isabelle Lood.  
  
Utses att justera Irene Nilsson och Patrik Jönsson   
Ersättare Jens Lindholm och Thomas Lindell 
  
Justeringens plats, tid: Sammanträdesrum 2, Stadshuset, 2025-01-31, kl. 13:30. 
  
Justerade paragrafer 
 
Sekreterare: 

Ordförande: 

Justerare: 
 

§§ 1-18 
 
Louise Davidsson 
 
Erik Berg (M) 
 
Irene Nilsson (S) och Patrik Jönsson (SD) 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Närvaro 

Beslutande 
Ledamöter 
Hanna Nilsson (SD) 
Lena Wallentheim (S) 
Lina Bengtsson (M) 
Ulf Berggren (SD) 
Joachim Fors (S) 
Patrik Jönsson (SD) 
Stefan Larsson (M) 
Erika Heil-Utbult (KD) 
Mohamed Chehade (V) 
Anders Edwall (C) 
Irene Nilsson (S) 
Mats Andersson (SD) 
Thomas Haraldsson (L) 
Susanne Lottsfeldt (SD) 
Axel Johnsson (M) 
Christer Welinder (S) 
Lena Nilsson (S) 
Urban Widmark (M) 
Ken Andersson Breisch (SD) 
Dolores Öhman (MP) 
Benny Petersson (S) 
Hanna Sjöstrand (SD) 
Christer Caesar (KD) 
Katarina Olsson (V) 
Ernst Herslow (FV) 
Anna Pålsson (C) 
Charlotta Eroldsson (M) 

Paul Thurn (SD) 
Connie Asterman (S) 
Jens Lindholm (SD) 
Thomas Lindell (S) 
Torsten Nilsson (M) 
Daniel Talmid (SD) 
Agneta Olsson Enochsson (L) 
Meta Jarl (S) 
Margreth Segerstein (M) 
Anita Nilsson (SD) 
Tilde Jarl (S) 
Simon Berneblad (KD) 
Ann-Kristine Johnsson (C) 
Jonny Dolkow (SD) 
Joakim Karlsson (M) 
Andreas Dahlberg (S) 
Erik Berg (M) 
Cecilia Tönning (SD) 
Monica Ero (S) 
Karina Olsson (SD) 
Axel Heinonen (M) 
Sverre Albinsson (SD) 
Thomas Nilsson (L) 
Stefan Svensson (KD) 
Magnus Åkeborn (V) 
Ola Lindahl (S) 
Arberesha Sabani (MP) 

 
Tjänstgörande ersättare 
Ingrid Nyman (S) 
Jacob Johansson (FV) 
Jonas Klein (FV) 
Tony Knutsson (SD) 

Mats Ekvall (SD) 
Emilie Ströberg (SD) 
Pierre Bäckman (V) 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

 
Övriga närvarande 
Ej tjänstgörande ersättare 
Jonas Andersson (S) 
Ann Olausson (S) 
Anders Wallentheim (S) 
Åsa Thurn (S) 
Ulf Nilsson (S) 
Magnus Olsson (C) 
Lars Olsson (C) 
André Lådö (KD) 
Margaretha Lindqvist (KD) 
Maria Hortlund (L) 
Per Brandt (L) 

Hans-Göran Hansson (MP) 
Josefin Syri (MP) 
Lynn Thulin (M) 
Andreas Novotny (M) 
Sebastian Johansson (M) 
Bo Persson (M) 
Harriette Holmberg (SD) 
Ulrik Moberg (SD) 
Rebecca Pedersen (SD) 
Nils Lundström (SD) 
Anita Peterson (V) 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

 
Anslag / bevis  

 Protokollet är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

  
Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 2025-01-27 
 

Datum när anslaget 
sätts upp 

2025-02-03 

Datum då anslaget 
tas ner 

2025-02-25 

Förvaringsplats för 
protokoll 

Kommunledningsförvaltningen  
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Innehållsförteckning 

 
Fråga till omsorgsnämndens ordförande om parkeringssituationen för 
hemtjänsten 

§ 1 

  
Fråga till socialnämndens ordförande om tillståndsgivning § 2 
  
Avsägelse av uppdrag som ersättare i tekniska nämnden § 3 
  
Avsägelse av uppdrag som ersättare i tekniska nämnden § 4 
  
Anmälningsärenden § 5 
  
Inlämnade motioner § 6 
  
Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
parkeringsavgifter 

§ 7 

  
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om Power Meet § 8 
  
Interpellation till tekniska nämndens ordförande om läktaren på 
Österås 

§ 9 

  
Motion om energisäkerhet och näringslivsetableringar § 10 
  
Motion om att Österåsområdet ska bli optimalt för föreningarnas 
verksamhet 

§ 11 

  
Motion om att inrätta en äldre- och föreningslots § 12 
  
Motion om att avsluta projekt Björklunda omedelbart § 13 
  
Motion om att teckna avtal med Region Skåne om kyld mat § 14 
  
Motion om beslut om Sösdala simhall § 15 
  
Motion om Qpoolens framtid § 16 
  
Motion om att ta över huvudansvaret för vattenkvalitén i Finjasjön § 17 
  
Motion om att flytta Hässleholms avloppsreningsverk § 18 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 1   
 

Fråga till omsorgsnämndens ordförande om 
parkeringssituationen för hemtjänsten 
Dnr: KLF 2025/42 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. Frågan är besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Ulf Berggren (SD) har lämnat följande fråga till omsorgsnämndens ordförande 
Christer Welinder (S): 

”Under en längre tid har det funnits en problematik för hemtjänstpersonal som 
innebär att de måste göra utlägg för tjänstebilsparkeringen med egna medel när de 
är i tjänst. Alltså de bilarna som hemtjänstpersonalen använder när de är ute hos 
våra vårdtagare. 

Detta är ett problem som funnits under en längre tid och varit vida känt både för 
ledning och politik. 

Jag tycker att det är väldigt nonchalant att inte lösa detta problem direkt då det 
innebär både arbete och tid för den anställde. 

Min fråga blir då naturligtvis: 

Varför har man inte löst detta problem som gått ut över de hemtjänstanställdas 
arbetssituation i omsorgen?” 

Omsorgsnämndens ordförande Christer Welinder (S) besvarar frågan. 

_____________________ 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 2   
 

Fråga till socialnämndens ordförande om 
tillståndsgivning 
Dnr: KLF 2025/52 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. Frågan är besvarad. 

Beskrivning av ärendet 

Simon Berneblad (KD) har lämnat följande fråga till socialnämndens ordförande 
Lena Nilsson (S): 

”Den borgerliga regeringen med stöd av Sverigedemokraterna har sedan valvinsten 
2022 lagt fram flera förslag och reformer som på riktigt stärker Sverige. Ett av dessa 
fantastiska beslut är frågan om gårdsförsäljning där det nu står klart att det tillåts 
från och med den 1 juni i år. 

Effekten av detta kommer medföra ett utökat ansvar för kommunerna med tillsyn 
och tillståndsgivning. Den nya lagen kräver att kommunen hanterar tillståndsgivning 
och tillsyn på ett effektivt sätt för att säkerställa att reglerna om småskalig och 
hantverksmässig produktion följs. Detta innebär att kommunen behöver utvärdera 
produktionsvolymer och karaktären av tillverkningen för att avgöra vilka företag 
som uppfyller kraven. 

Kristdemokraterna menar att kommunen bör arbeta proaktivt för att underlätta för 
våra vinodlare och ölproducenter att utveckla sina verksamheter, och inte aktivt 
söka problem. Vi menar att stöd och vägledning i tillståndsprocessen är avgörande 
för att när juni väl kommer, skapa en kultur som möjliggör nätverk och samarbeten. 

Med anledning av ovanstående undrar Kristdemokraterna följande: 

 Är det förberedande arbetet med riktlinjer för tillståndsgivningen inlett? 
 Vilka konkreta åtgärder avser du i rollen av ditt ämbete och din förvaltning, 

att vidta för att stödja Hässleholms bryggerier i att stärka sin verksamhet 
och främja kommunens attraktionskraft för turism?” 

Socialnämndens ordförande Lena Nilsson (S) svarar på frågan.  

_____________________ 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 3   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i tekniska 
nämnden 
Dnr: KLF 2024/849 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande:  

1. Avsägelsen beviljas.  

2. Mona Troedsson (S) utses till ny ersättare i tekniska nämnden.  

Beskrivning av ärendet 

Martin Pålsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i tekniska nämnden. 
Avsägelsen ska beviljas och ny ersättare utses.  

Socialdemokraterna nominerar Mona Troedsson (S) till ersättare i tekniska 
nämnden. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Troman  
Tekniska nämnden  
Marin Pålsson  
Mona Troedsson  
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 4   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i tekniska 
nämnden 
Dnr: KLF 2025/38 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande:  

1. Avsägelsen beviljas.  

2. Valet av ny ersättare i tekniska nämnden bordläggs.  

Beskrivning av ärendet 

Sherine Himmelsky (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i tekniska 
nämnden. Avsägelsen ska beviljas och ny ersättare utses. 

Ingen nominering har inkommit.  

_____________________ 

 
Sänt till: 
Troman 
Tekniska nämnden  
Sherine Himmelsky 
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Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 5 
 

Anmälningsärenden 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga följande anmälningsärenden till 
handlingarna: 

KLF 2024/800 
Omsorgsnämndens rapport över ej verkställda beslut - Kvartal 3 2024. 
Omsorgsförvaltningen har lämnat sammanställning över ej verkställda beslut enligt 
SoL och LSS för kvartal 3, 2024 till IVO. 13 beslut enligt SoL och 4 beslut enligt 
LSS är ej verkställda. 

KLF 2024/239 
Kommunstyrelsens prövning av de kommunala bolagens verksamhet 2023 enligt 6 
kap. 9 § kommunallagen. 

KLF 2025/16 
Delårsrapport från AV Media Skåne per 2024-08-31 samt protokoll från 
sammanträdet 2024-12-02 och revisorernas granskning av delårsrapporten. 

KLF 2025/6 
Skrivelse till kommunfullmäktige om stöd för hyreskostnader till seniorföreningar. 
SPF-föreningarna för Bjärnum, Ballingslöv, Verum, Vittsjö, Stoby samt Röka/Hörja 
har inkommit med en skrivelse där föreningarna kräver att kommunfullmäktige 
skapar ett bidragssystem som utjämnar kostnaderna för alla föreningar utanför 
centralorten. 

KLF 2024/865 
Inbjudan till vänortsbesök. Hässleholms kommuns vänort Eckernförde bjuder in till 
vänortsbesök den 30 juli – 2 augusti 2025.   

KLF 2024/865 
Julkort från Eckernförde.  

_____________________ 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 6 
 

Inlämnade motioner 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar nedanstående motion till 
kommunledningsförvaltningen för handläggning: 

KLF 2025/60 
Simon Berneblad (KD) har lämnat in en motion om att säkra trygg 
energiförsörjning.   
 
_____________________ 

 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 185988SE



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12 (47)  
 
Sammanträdesdatum 
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Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 7   
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
parkeringsavgifter 
Dnr: KLF 2025/14 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om parkeringsavgifter.  

Tekniska nämndens ordförande Urban Widmark (M) besvarar interpellationen 
skriftligt.  

 

Bilagor: 
1. Interpellationen 
2. Svar på interpellationen 

_____________________ 
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Den 25 november fattades ett beslut av styret att höja parkeringsavgifterna 
samt utöka zonerna för parkering i vår kommun.  

Man hänvisade till det ekonomiska läget och för att citera tekniska nämndens 
ordförande under mötet ”Det är aldrig roligt att höja taxor, vi är i en besvärlig 
ekonomisk situation och de alternativen som står till buds är ännu sämre. 
Alternativet är att vi inte gör detta och då måste vi i stället skära i 
kärnverksamheterna, de mjuka verksamheterna” 

Enligt kommunallagens 2 kap 6 § även kallad ”självkostnadsprincipen” regleras 
att avgifterna aldrig får överstiga kostnaderna. 

Under december månad låg parkeringsbudgeten med ca 300 000:- plus. Alltså 
redan innan höjningen följs ej kommunallagen. 

Comfact Signature Referensnummer: 185988SE



Svar på interpellation från Hanna Nilsson (SD): 
Kommer du följa lagen om avgifter och taxor?

Kommunen följer gällande lagstiftning och skall göra så även framgent. Att ta ut 
parkeringsavgift är lagligt och görs av väldigt många kommuner i Sverige.

Syftet med parkeringsavgifter är att befintliga parkeringsplatser ska användas på det sätt 
som kommunen önskar. Genom en högre avgift på platser där efterfrågan på parkering är 
stor, som i en stadskärna eller en tågstation, kan man få en högre omsättning på 
parkeringsplatserna och därmed ökad tillgänglighet. Likaså kan man minska söktrafik och 
därmed få positiva miljöeffekter. 

Den senaste höjningen av parkeringsavgifterna i Hässleholms kommun gjordes 2009. I 
jämförelse med andra kommuner av liknande storlek hade Hässleholms kommun en låg 
taxa, vilket motiverar en höjning för att nå en likvärdig nivå. Målet är att skapa en rimlig 
omsättning på användningen av parkeringsplatserna, vilket underlättar för de som behöver 
hitta en ledig parkeringsplats. Genom en kombination av avgifter och tidsregleringar kan man 
på ett effektivt sätt att styra tillgång och efterfrågan på parkeringsplatser i ett område.

Parkeringsavgifter får inte tas ut enbart för att finansiera kommunal verksamhet. På allmän 
plats får kommunen endast ta ut parkeringsavgifter för ”trafikens ordnande”. De avgifterna 
kommunen tar ut i parkeringsavgift används för att täcka kostnader för drift- och underhåll av 
parkeringsplatser, såsom exempelvis skyltning, renhållning och snöröjning. 

Kommunens taxa för parkering ligger under eller i paritet med andra jämförbara kommuner 
och används för att täcka de kostnader som kommunen får med anledning av att vi 
tillhandahåller parkeringsplatser på allmän platsmark. 

kommunen skulle besluta att ta bort parkeringsavgifter så skulle det ge ett intäktsbortfall 
2025 på ca 6,5 mnkr. Eftersom kostnaderna finns kvar så skulle dessa i stället belasta 
skattekollektivet. Det vill säga alla boende i Hässleholms kommun, även de som inte har bil 
eller de som bor utanför centralorten. Det skulle skapa ekonomiska undanträngningseffekter 
och kommunen skulle behöva föra över ekonomiska resurser från andra verksamheter. Då 
ca 85% av de kommunala verksamheterna är obligatoriska verksamheter (vård, skola och 
omsorg) så är således risken stor att man hade fått ta medel från dessa kärnverksamheter 
för att finansiera kommunens kostnader för parkeringar, vilket inte är önskvärt. 

Hässleholms kommun följer, och kommer även fortsättningsvis att följa, gällande lagar och 
förordningar. Bestämmelserna avseende parkeringar regleras i trafikförordningen 
(1998:1276), vägmärkesförordning (2007:90) eller genom lokala trafikföreskrifter och kan 
användas för att främja trafiksäkerheten eller framkomligheten. Avgifter regleras i lagen om 
rätt för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats, m.m. (1957:259).

Vi förbättrar tillgängligheten, skapar en säkrare trafikmiljö och underlättar för boende. De 
intäkter som genereras kommer omsorgsfullt att användas för att fortsätta leverera en god 
kommunal service.

Urban Widmark (M) 
Ordförande  
Tekniska nämnden 
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Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes

§ 8

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om 
Power Meet 
Dnr: KLF 2025/41

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet 

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om Power Meet.  

Kommunstyrelsens ordförande Lena Wallentheim (S) besvarar interpellationen 
skriftligt.  

Bilagor: 
1. Interpellationen
2. Svar på interpellationen

_____________________ 

Comfact Signature Referensnummer: 185988SE
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Tack för din interpellation och för att du lyfter fram det stora intresset för Power Meet och den 
efterföljande Cruisingen i Hässleholm. Jag delar uppfattningen att detta är en händelse som 
engagerar många invånare och lockar både besökare och entusiaster till vår kommun. 
Kommunens roll som offentlig aktör är att främja samhällsutvecklingen genom att skapa 
goda förutsättningar för olika aktörer och medborgare att verka, snarare än att själv vara 
arrangör av aktiviteter. Cruisingen är, som du själv nämner, en spontan gemenskap utan en 
formell arrangör, men kommunen bistår med flera insatser som skapar förutsättningar för att 
evenemanget ska kunna genomföras på ett tryggt och smidigt sätt. Det är en prioritering som 
vi gör för att stödja evenemanget, utan att frångå vår roll och vårt uppdrag som kommun. 
De evenemang som kommunen sponsrar bygger oftast på formaliserade samarbeten med 
föreningar eller arrangörer som ansvarar för planering och genomförande. Cruisingen saknar 
en sådan struktur, vilket innebär att det är svårt för kommunen att gå in som mer än en 
stödjande aktör. 
Avslutningsvis vill jag framhålla att kommunen ser positivt på det stora engagemanget som 
Power Meet och Cruisingen skapar. Genom de insatser vi redan gör bidrar vi till att skapa 
trygghet och ordning, vilket jag är övertygad om kommer att göra evenemanget till en 
uppskattad folkfest även i år. 

Nu till svaret på dina frågor: 

Vi vägrar inte att hjälpa till men kommunen tar inte på sig ansvaret att arrangera Cruisingen. 

Kommunen hjälper till med avstängning och skyltning av vägar, städning av Björkvikens 
parkering under söndagen, räddningstjänsten tillsammans med polis och ambulans har 
beredskap under Cruisingen, uppställning av sopkärl (och i år blir det fler sopkärl), städning 
under måndagen  

Lena Wallentheim 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Justering Utdraget bestyrkes

§ 9

Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
läktaren på Österås 
Dnr: KLF 2025/46

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. Interpellationen är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet 

Simon Berneblad (KD) har lämnat in en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om läktaren på Österås.  

Tekniska nämndens ordförande Urban Widmark (M) besvarar interpellationen 
skriftligt.  

Bilagor: 
1. Interpellationen
2. Svar på interpellationen

_____________________ 
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Hässleholm
250127

Interpellation till Tekniska nämndens ordförande, Urban 

Widmark (M) angående läktaren på Österås.
För den som följt aktiviteterna på Österås är den utdömda läktaren en mindre trevlig vy. När Tekniska 

förvaltningen under 2018 dömde ut konstruktionen uttalades det tidigt ett behov av att riva den, både 

från ett estetiskt och funktionellt perspektiv, men framförallt utifrån ett säkerhetsperspektiv. 7 år 

senare står läktaren fortfarande kvar och dess konstruktion har inte blivit vackrare eller säkrare med 

åren. Samtidigt har verksamheten runt om kring Österås från föreningar, Svenska fotbollsförbundet i 

samband med U20 landskampen och media påtalat problematiken med läktaren, både vad gäller 

säkerhet och vy vid livesändningar.

Under ett dialogmöte mellan Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott och Tekniska nämndens 

arbetsutskott den 13/2 - 2024 diskuterades det bland annat om den utdömda läktaren på Österås. 

Under mötet pekade Urban Widmark tydligt ut en ambition och krav gentemot Tekniska förvaltningen 

att läktaren skulle rivas innan vårsäsongen drog igång, detta skedde inte. Senare under året så 

påtalades det både under möten och i dialog att läktaren skulle rivas under hösten. Inget av detta har 

skett.

Med anledning av ovanstående ställer Kristdemokraterna följande fråga till Tekniska nämndens 

ordförande: 

• Varför har rivningen av den utdömda och farliga läktaren inte genomförts?

• Har det nuvarande S-M styret andra planer för läktaren än en rivning?

Simon Berneblad (KD)

2:e vice ordförande i Kultur- och fritidsnämnden
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Svar på interpellation från Simon Berneblad (KD) 
angående läktaren på Österås 

Då jag inte var ordförande för Tekniska nämnden 2018 vet jag inte varför beslut om rivning 
inte har tagits tidigare, men anledningen till att det har dragit ut på tiden nu är att Tekniska 
förvaltningen har genomfört ett antal större rivningsprojekt 2024 som har haft högre prioritet. 
Dessutom har kommunen genomfört en omorganisation som trädde i kraft 2024-08-01. 
Denna omorganisation har inneburit att ansvaret för rivningar har flyttats från Tekniska 
nämnden och Tekniska förvaltningen till KSAU och Mark- och exploateringsavdelningen. 
Beslut avseende rivningar med en beloppsgräns på 1 mnkr tas nu på delegation av mark- 
och exploateringschefen.

 

Det är min bestämda uppfattning att den gamla läktaren på Österås IP skall rivas. Det råder 
konsensus kring denna uppfattning i det politiska styret, och även om det nu inte ligger under 
Tekniska nämndens ansvar så är det min bedömning att så kommer att ske. 

Ansvariga tjänstepersoner planerar för att läktaren på Österås IP skall kunna rivas under 
våren 2025. Därefter kommer Tekniska förvaltningen att iordningställa ytan samt plantera 
buskar och/eller träd för att få en trevlig exteriör och en trevlig inramning av fotbollsplanen.

Urban Widmark (M) 
Ordförande 
Tekniska nämnden

Comfact Signature Referensnummer: 185988SE



Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15 (47)  

Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes

§ 10

Motion om energisäkerhet och näringslivsetableringar 
Dnr: KLF 2022/601

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas och Miljöpartiets ledamöter reserverar sig mot beslutet. 

Yrkande 

Dolores Öhman (MP) yrkar bifall till motionen.  

Hanna Nilsson (SD) yrkar i första hand återremiss för att hänsyn ska tas till vår 
omvärld och säkerhetsläget när svar på motionen skrivs fram. I andra hand yrkar 
hon bifall till motionen.  

Andreas Dahlberg (S), Urban Widmark (M), Christer Caesar (KD) och Magnus 
Åkeborn (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Anders Edwall (C) yrkar avslag på motionens första attsats. Den andra attsatsen 
yrkar han bifall till. Den tredje attsatsen ska anses besvarad.  

Thomas Haraldsson (L) och Ernst Herslow (FV) yrkar avslag på motionen. 

Omröstning 

Ordförande ställer först under proposition om ärendet ska avgöras idag eller om det 
ska återremitteras och finner att det ska avgöras idag.  

Ordförande ställer därefter motionens attsatser under proposition attsats för attsats. 
Sålunda ställer han först motionens första attsats under proposition och finner att 
den ska anses besvarad.  

Han ställer därefter motionens andra attsats under proposition och finner att även 
den ska anses besvarad.  

Han ställer slutligen den tredje attsatsen under proposition och finner att den ska 
anses besvarad.  
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Votering begärs.  

Kommunstyrelsens förslag är huvudförslag. Motförslag ska utses och han ställer 
bifall till attsatsen mot avslag av densamma och finner bifall utsett till motförslag.  

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag avseende tredje attsatsen röstar ja. Den som vill bifalla attsatsen röstar nej.”  

35 ja-röster och 20 nej-röster lämnas. 6 avstår från att rösta.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Patrik Jönsson (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Mats Andersson (SD) Nej 
Erika Heil-Utbult (KD) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Ken Andersson Breisch (SD) Nej 
Anders Edwall (C) Ja  Dolores Öhman (MP) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Christer Welinder (S) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Christer Caesar (KD) Ja  Cecilia Tönning (SD) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Anna Pålsson (C) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Arberesha Sabani (MP) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Mats Ekvall (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Emilie Ströberg (SD) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Totalt 20 
Margreth Segerstein (M) Ja    
Tilde Jarl (S) Ja    
Simon Berneblad (KD) Ja  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Ann-Kristine Johnsson (C) Ja  Thomas Haraldsson (L) Avstår 
Joakim Karlsson (M) Ja  Ernst Herslow (FV) Avstår 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Agneta Olsson Enochsson (L) Avstår 
Erik Berg (M) Ja  Thomas Nilsson (L) Avstår 
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Monica Ero (S) Ja  Jacob Johansson (FV) Avstår 
Axel Heinonen (M) Ja  Jonas Klein (FV) Avstår 
Stefan Svensson (KD) Ja  Totalt 6 
Magnus Åkeborn (V) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Ingrid Nyman (S) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Totalt 35    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att även tredje attsatsen ska anses 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  

Dolores Öhman (MP) väckte en motion i fullmäktige i vilken hon anförde följande. 
Elektrifiering är en av många lösningar för att lösa klimatkrisen. Därför elektrifieras 
transporter och industrier i stor omfattning. Energiföretagen räknar med en ökning 
i elanvändning med 120 procent till 2045. Detta ställer krav på energiproduktion 
och kapacitet i kraftnätet. Den 4 augusti rapporterade Sveriges Radio om 
kommuner som går miste om nya företagsetableringar på grund av begränsningar i 
elnätet. Problem med kapacitet och effekt i elnätet är ett problem som drabbar hela 
Sverige men kommunerna har en möjlighet att agera för att förbättra de lokala 
förutsättningarna och motverka problemet. Bland annat finns det åtgärder i utkastet 
till den klimat- och energiplan som miljö- och stadsbyggnadsnämnden godkände i 
oktober 2021 men som fortfarande inte behandlats av kommunstyrelsen. En så 
viktig fråga borde behandlas skyndsamt kan man tycka. Utöver detta har 
Miljöpartiet påpekat många gånger avsaknaden av miljö- och hållbarhetsaspekter i 
det nyligen beslutade näringslivsprogrammet, något som avslöjar okunskap gällande 
hållbarhet i näringslivet. Bland annat lagen om hållbarhetsrapportering som gäller 
för många företag och som kräver redovisning av miljö och sociala aspekter, 
personalfrågor, respekt för mänskliga rättigheter och motverkande av korruption. 
Men utöver lagen, så förstår fler och fler företag idag att hantering av företagets 
hållbarhetsfrågor hjälper företaget att förstå sina styrkor och svagheter, risker och 
möjligheter samtidigt som varumärket blir starkare. Förtroendet från kunder, 
medarbetare, investerare, ägare och samhället i stort ökar och leder till en 
konkurrensfördel som säkrar lönsamheten. Om inte dessa hållbarhetsaspekter 
beaktas i näringslivsprogrammet så kunde åtminstone frågan om energitillgång, 
kapacitet och effekt i nätet tas upp och hanteras där. Men inte heller det. En annan 
motion som Miljöpartiet lämnat till kommunfullmäktige inom detta område 
handlade om att utreda hur området Hässleholm Nord kunde färdigställas för att 
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attrahera investeringar som gynnar en hållbar utveckling och som bidrar till en 
klimatomställning. Klimatomställningen ”kräver djärva politiska beslut, omfattande 
investeringar i fossilfri industri samt föreningar och individer som konsumerar 
hållbart” skrev vi i motionen. Det ledde till ett svar om att ”jo, jo, detta görs redan”. 
Med tanke på det urvattnade näringslivsprogrammet vad gäller hållbarhet undrar jag 
verkligen vad kommunen menade med sitt svar. Jag har pratat med företag i 
Hässleholm som varnar för begränsningar i sin utveckling på grund av energifrågan. 
Andra vittnar om dåliga förutsättningar för att uppfylla interna hållbarhetskrav, t.ex. 
från ägare, på grund av dålig tillgång till förnyelsebar energi eller till ett tillräckligt 
starkt kraftnät. Hässleholms kommun sålde en gång i tiden sitt energiföretag. Det är 
nya tider nu. Kommunen har ett energiföretag, Hässleholm Miljö AB, som 
producerar fjärrvärme och en mindre mängd elektricitet, som i största mån används 
internt. Det kan finnas goda möjligheter att vidareutveckla affärsområdet energi, 
undersöka förutsättningar för utökad produktion av olika sorters förnyelsebar 
energi, både i egna anläggningar eller genom tekniska installationer hos kunder. Hur 
detta kunde bidra till bättre förutsättningar för företagsetableringar i kommunen bör 
också utredas. Som ägare kan kommunen utreda denna fråga. Eller ska ett helt nytt 
kommunalt energibolag etableras?  

Med åberopande av det sålunda anförda yrkade motionären att fullmäktige skulle 
besluta följande. 

1) Att utreda legala, marknadsmässiga och miljömässiga aspekter för etablering av 
ett kommunalt energiföretag.  

2) Utredningen ska även analysera Hässleholm Miljö ABs förutsättningar för att 
utöka affärsområdet ”energi” i syfte att öka produktion av förnyelsebar energi, t.ex. 
solenergi, vindkraft, vätgas, mm, både i egna anläggningar så som genom samverkan 
med andra företag och organisationer eller genom att sälja energitjänster, t.ex. 
installation av solcellsanläggningar, mm. 

3) Utreda kommunens förutsättningar vad gäller kapacitet och effekt i elnätet för att 
husera nya eller utökade näringslivsetableringar, göra en prognos och diskutera 
eventuellt behov av åtgärder. 

Kommunledningsförvaltningen gjorde följande bedömning mot bakgrund av vad 
som dittills förevarit i ärendet. 

Inom kommunledningsförvaltningen pågår en översyn av de kommunala bolagens 
bolagsordningar och ägardirektiv, inklusive Hässleholm Miljö AB. Det framstår inte 
som ändamålsenligt att föregripa detta arbete. Istället bör denna översyn och de 
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eventuella ändringar som därvid föreslås avvaktas innan några åtgärder vidtas. 
Därmed ska motionen anses besvarad. 

Vid sammanträde i kommunfullmäktige den 29 januari 2024, § 18, beslutades att på 
begäran av en minoritet remittera ärendet till Hässleholm Miljö AB för inhämtande 
av ett yttrande utifrån bolagets perspektiv över de delar som bolaget kan ha 
synpunkter på. 
 
Hässleholm Miljö AB har inkommit med yttrande, vilket lyder enligt följande. 
 
Etablering av kommunalt energibolag  
Ramarna för Hässleholm Miljö AB:s energiverksamhet anges i gällande ägardirektiv 
fastställt av Hässleholms kommunfullmäktige 2019-11-25 § 276 KLK 2017/770: 
”Bolaget skall: Ansvara för produktion och leverans av energi. Produktionen skall 
baseras på långsiktiga ekonomiska bedömningar och med hänsyn till positiva 
miljöeffekter. Energiproduktionen skall så långt som möjligt baseras på inhemska 
energislag och spillenergikällor.” Hässleholms kommun kan genom sitt ägande och 
fastställda ägardirektiv anses ha verktyget för att utveckla energiverksamheten inom 
kommunen.  

Hässleholm Miljö AB:s förutsättningar att utöka produktionen av förnybar 
energi  
Genom samma skrivelse i Hässleholm Miljö AB:s ägardirektiv kan bolaget anses ha 
förutsättningarna för att utveckla energiproduktionen inom Hässleholms kommun. 
Bolaget utgår från att en sådan utveckling sker på kommersiella grunder. I bolagets 
strategiska inriktning ligger att öka andelen förnybar energi. 

Utreda kommunens förutsättningar vad gäller kapacitet och effekt i elnätet  
Hässleholm Miljö AB:s verksamhet omfattar renhållning, energi och allmän VA-
försörjning. I bolagets uppdrag ingår inte elnätsverksamhet. Skånes 
effektkommission har kartlagt och uppdaterar kontinuerligt elenergi- och 
eleffektläget i Skåne. Uppdateringarna bildar bl. a. underlag för elnäts- och 
elproducenternas långsiktiga planering och dialog med de skånska kommunerna och 
Region Skåne. 

Bedömning 
Vad som anförs i HMAB:s yttrande föranleder inte kommunledningsförvaltningen 
att ändra uppfattning. Den översyn av de kommunala bolagens bolagsordningar och 
ägardirektiv, inklusive Hässleholm Miljö AB:s, som pågår bör alltså avvaktas innan 
några åtgärder vidtas. Därmed ska motionen anses besvarad. 
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Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 177, att bordlägga ärendet. 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-25, § 168, att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen ska anses besvarad.  

Sverigedemokraternas ledamöter och Christer Caesar (KD) reserverar sig mot 
beslutet.  

Thomas Haraldsson (L) avstår från att delta i beslutet.  

Arberesha Sabani (MP) lämnar en protokollsanteckning. 

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen.  

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot bifall till motionen och 
finner arbetsutskotts förslag bifallet. 

_____________________ 

Sänt till: 
Hässleholm Miljö AB 
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§ 11

Motion om att Österåsområdet ska bli optimalt för 
föreningarnas verksamhet 
Dnr: KLF 2023/969

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Motionen i den del som avser renovering av ishallen på Österås ska anses
besvarad. 

2. Motionen i övriga delar avslås. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas och Kristdemokraternas ledamöter reserverar sig mot 
beslutet.  

Yrkande 

Hanna Nilsson (SD), Erika Heil-Utbult (KD), Simon Berneblad (KD) och Ulf 
Berggren (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens första beslutspunkt. I övrigt ska 
motionen bifallas.  

Thomas Haraldsson (L), Ernst Herslow (FV), Joakim Karlsson (M), Connie 
Asterman (S), Anders Edwall (C), Lena Wallentheim (S) och Dolores Öhman (MP) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Hanna Nilsson med fleras förslag 
och finner kommunstyrelsens förslag till beslut bifallet.  

Votering begärs. 

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag röstar ja. Den som vill bifalla Hanna Nilssons förslag röstar nej.” 

39 ja-röster och 22 nej-röster lämnas. 
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Patrik Jönsson (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Erika Heil-Utbult (KD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Mats Andersson (SD) Nej 
Anders Edwall (C) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Ken Andersson Breisch (SD) Nej 
Thomas Haraldsson (L) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Christer Caesar (KD) Nej 
Christer Welinder (S) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Dolores Öhman (MP) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Simon Berneblad (KD) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Ernst Herslow (FV) Ja  Cecilia Tönning (SD) Nej 
Anna Pålsson (C) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Stefan Svensson (KD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Mats Ekvall (SD) Nej 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja  Emilie Ströberg (SD) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Totalt 22 
Margreth Segerstein (M) Ja    
Tilde Jarl (S) Ja    
Ann-Kristine Johnsson (C) Ja    
Joakim Karlsson (M) Ja    
Andreas Dahlberg (S) Ja    
Erik Berg (M) Ja    
Monica Ero (S) Ja    
Axel Heinonen (M) Ja    
Thomas Nilsson (L) Ja    
Magnus Åkeborn (V) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Arberesha Sabani (MP) Ja    
Ingrid Nyman (S) Ja    
Jacob Johansson (FV) Ja    
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Jonas Klein (FV) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Totalt 39    

 

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson och Ulf Berggren, båda Sverigedemokraterna, har väckt en motion i 
kommunfullmäktige i vilken de anför följande. 

Sverigedemokraterna ser med oro på den problematik som nu finns för fotbolls-
föreningarna på Österås. Bristen på spelbara planer är ingen nyhet för oss politiker. 
Både tjänstemän och föreningarna själva har under en längre tid flaggat för de 
problemen som vi nu står inför. Detta är nu en fråga som behöver politiska beslut 
för en lösning. Vi vill se en långsiktig lösning där man ser över helheten och 
färdigställer hela Österås Idrottsplats. Detta inkluderat de föreningar som befinner 
sig och har verksamhet på området. Det måste beslutas om lösningar som är 
hållbara för en lång tid framöver och ger en optimal situation för både sportutövare, 
tränare, ledare och föräldrar. Att fullfölja renovering och helhetstänk på Österås ser 
vi som ett led i att göra Hässleholm till en mer attraktiv kommun, både för våra 
kommuninvånare och framtida företagsetableringar. Ett välfungerande föreningsliv 
är viktigt såväl för kommuninvånare som företagare. Det största behovet just nu är 
spelbara planer för fotboll på området. Här vill vi att kommunen anlägger ytterligare 
en konstgräsplan förutom den som är beslutad. Det behövs en inomhushall för 
fotboll som kommer göra stor skillnad för föreningarnas verksamhet. Här ser vi två 
alternativ, antingen att kommunen bygger inomhushallen eller att föreningarna likt 
Tyrehallen själva står för projektet och att kommunen sedan köper hallen. 
Ytterligare behov på området är ishallen som är väldigt viktig för Hässleholms 
möjlighet för att kunna erbjuda istider så det räcker till alla föreningar inom is-sport. 
Förutom detta behövs medel för att färdigställa övriga ytor som exempelvis entré, 
ny läktare på A-planen (i stället för den som är utdömd) belysning, asfaltering och 
grönområden för att göra helheten klar på Österåsområdet. Vi menar att detta är en 
viktig satsning för våra föreningar och hoppas att övriga partier vågar ta beslutet för 
att färdigställa hela Österåsområdet. 

Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionärerna följande. 
 
1) Att kommunfullmäktige i Hässleholm beslutar att antingen bygga en inomhushall 
på Österås, alternativt besluta att köpa inomhushallen om föreningarna själva håller 
i projektet. 
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2) Att kommunfullmäktige beslutar att renovera ishallen på Österås.  
 
3)  Att kommunfullmäktige beslutar att övriga ytor på Österås ska färdigställas 
inklusive ny entré, ny läktare på A-plan, optimera parkeringen, belysning, asfalt, 
grönytor och eventuella övriga justeringar på området.  

4) Att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt tekniska nämnden att i dialog med 
kultur & fritidsnämnden hålla i ovanstående projekt.  
 
5) Att kommunfullmäktige beslutar att projekten i motionen ska delfinansieras 
genom att avsluta byggnationen på Björklunda och omfördela medel till projektet på 
Österås. Övrig finansiering sker genom upplåning. 
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och till tekniska nämnden. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har vid sammanträde den 11 april 2024, § 29, beslutat 
följande. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att avslå motionen samt förordar att tekniska 
förvaltningen ges i uppdrag att, i dialog med kultur- och fritidsförvaltningen göra en 
förstudie i enlighet med motionens omfattning. Förstudien bör bland annat 
behandla konsekvenser ur både verksamhetens och kommunens perspektiv samt 
konsekvenser för personal, barn, miljö, ekonomi, infrastruktur och tillgänglighet. 
 
Tekniska nämnden beslutade vid sammanträde den 23 maj 2024, § 58, att föreslå att  
motionens samtliga attsatser avslås, med undantag för den andra attsatsen som ska 
anses vara besvarad. 
 
I förvaltningens tjänsteskrivelse anförs bland annat följande.  
 
Tekniska förvaltningen kan utifrån vårt ansvarsområde inte lägga någon värdering i 
behovet av att utveckla Österåsområdet. Huruvida det föreligger ett behov tillskrivs 
i stället kultur- och fritidsförvaltningen som är den förvaltning som har kompetens 
att avgöra behov och nyttor för föreningslivet i Hässleholm. Betänkes däremot att 
ett eventuellt framskrivande från kultur- och fritidsförvaltningen skulle göras 
behöver anförda förslag, i enlighet med kommunens riktlinjer för lokalförsörjning, 
tydligt befästa behov och nyttan av de investeringar i nya lokaler som föreslås. Det 
sammanlagda värdet och nyttan ska även ställas i relation till andra möjliga åtgärder 
och slutligen även ställas mot andra satsningar inom kommunen. Med detta som 
utgångspunkt finner tekniska förvaltningen att de förslag som anförs i motionen 
inte tydligt klargör behov eller vad nyttan skulle vara av de föreslagna åtgärderna. 
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Därför anser tekniska förvaltningen att motionens samtliga attsatser, förutom den 
andra attsatsen, ska avslås. Enligt den andra attsatsen framför motionärerna att 
Österås ishall ska renoveras. Tekniska förvaltningen har i dag uppdrag att 
underhålla och förvalta kommunens fastighetsinnehav. Förvaltningen konstaterar 
att det generellt föreligger ett stort behov av underhållsinsatser för en stor andel av 
kommunens byggnader. Detta är också något som förvaltningen återkommande 
framför till kommunens årliga budgetberedning. Förvaltningen finner att frågan om 
renoveringsinsatser i specifikt utpekade objekt lätt kan hamna utanför sitt 
sammanhang om det inte också tar hänsyn till kommunens sammanlagda behov av 
insatser. Österås ishall är däremot en av de byggnader inom kommunens bestånd 
som har ett behov av underhållsinsatser. Därför pågår redan idag en upphandlad 
underhållsentreprenad. Med anledning av pågående underhållsinsatser anses denna 
del av motionen som besvarad. 
 
Bedömning 
Av tekniska förvaltningens yttrande framgår att det redan pågår en 
underhållsentreprenad vad avser Österås ishall. Motionen i denna del kan därmed 
anses besvarad. 

Vad gäller motionen i övrigt gör kommunledningsförvaltningen följande 
bedömning. 

De föreslagna åtgärderna är omfattande och kostsamma. Det kan konstateras att det 
i Strategisk plan 2025-2027 med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027 inte finns 
några medel avsatta för de åtgärder motionärerna efterfrågar.  

Vidare framgår det i ovannämnda plan och budget, beslutad av kommunfullmäktige 
den 10 juni 2024, att ”Arbetet med Björklunda fortsätter enligt lagd plan” och 
medel anslås i budgeten för exploatering av etapp 1 av Björklunda.  

Fullmäktige har alltså beslutat att gå vidare med utbyggnaden av Björklunda. Det 
saknas således förutsättningar att omfördela medel på det sätt motionärerna 
föreslår.   

Mot bakgrund av det ovan anförda föreslår kommunledningsförvaltningen att 
motionen i övriga delar ska avslås. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 178, att bordlägga ärendet.  

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-25, § 169, att föreslå kommunfullmäktige 
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följande beslut:  

1. Motionen i den del som avser renovering av ishallen på Österås ska anses
besvarad. 

2. Motionen i övriga delar avslås. 

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet skriftligen. 

Hanna Nilsson (SD) yrkar bifall till första beslutspunkten, i övrigt yrkar hon bifall 
till motionen.  

Christer Caesar (KD) instämmer i Hanna Nilssons yrkande. 

Ordförande ställer först beslutspunkt 1 i arbetsutskottets förslag till beslut under 
proposition och finner den bifallen.  

Ordförande ställer därefter beslutspunkt 2 i arbetsutskottets förslag till beslut mot 
bifall till motionens övriga delar och finner arbetsutskottets förslag bifallet. 

_____________________ 

Sänt till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tekniska nämnden 
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§ 12

Motion om att inrätta en äldre- och föreningslots 
Dnr: KLF 2024/32

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller motionen enligt följande:  

Kultur- och fritidsnämnden och omsorgsnämndens ges i uppdrag att tillsammans 
utreda om en lots för föreningar och äldre bör inrättas, vad denna tjänst ska omfatta 
och om uppgifterna kan kombineras i en tjänst. Nämnderna ska redovisa 
utredningen till kommunstyrelsen inom ett år från kommunfullmäktiges beslut.  

Reservationer 

Sverigedemokraternas och Folkets väls ledamöter reserverar sig mot beslutet. 

Yrkande 

Simon Berneblad (KD) och Anna Pålsson (C) yrkar bifall till motionen.  

Agneta Olsson Enochsson (L), Katarina Olsson (V), Christer Welinder (S), Connie 
Asterman (S), Arberesha Sabani (MP) och Irene Nilsson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ernst Herslow (FV) och Susanne Lottsfeldt (SD) yrkar avslag på motionen. 

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  

Beskrivning av ärendet  

Simon Berneblad (KD) har väckt en motion i kommunfullmäktige i vilken han, för 
att stärka tillgängligheten till det svenska föreningslivet och ge bättre omsorg för 
våra äldre, yrkar att kommunfullmäktige beslutar att inrätta en äldre- och 
föreningslots med särskilt ansvar att öka möjligheten att bedriva 
föreningsverksamhet i Hässleholms kommun, samt ge äldre en bättre och ökad 
service. 

Som stöd för sitt yrkande anför motionären följande. 
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2024 måste bli året då föreningar tar ett kliv fram och blir en fortsatt viktig del av 
den svenska samhällsutvecklingen. Men för alla oss som redan är aktiva, vet vi också 
att uppstartsresan är utmanande och den administrativa bördan inledningsvis stor. 
Samma utmaningar inom administration drabbar också våra allt fler äldre, det kan 
vara allt från blanketter, till hemsidor eller bokningar som vid tillfällen kan bli 
övermäktigt. Bristen av vägledning slår dessutom hårdare mot de äldre som är 
ensamma och har begränsad kontakt med nära och kära. Men det är inte bara 
administration som kan göras enklare, utan vägen in i det svenska samhället sker 
ofta genom föreningar. Både Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) samt 
Torbjörn Forkby, docent vid Göteborgs Centrum för hållbar utveckling, varnar för 
att segregationen är ett stort hot och en av de vanligaste anledningarna till 
deltagande i gängkriminalitet eller annan kriminell verksamhet. De menar att det 
saknas ordentliga rutiner för att öka delaktigheten i det svenska samhället, inte minst 
för de som emigrerat till Sverige under de senaste tio åren. En föreningslots kan 
därför ha en förebyggandefunktion för att minska segregation och utsattheten. 
Hässleholm är en kommun med ett rikt föreningsliv och våra äldre blir fler. Att se 
över möjligheterna att inrätta en funktion inom den kommunala servicen som 
bemöter de i behov av en stödstruktur vore därför en god investering i vår framtid. 
En sådan funktion hade stärkt föreningslivets möjligheter att fokusera på 
samhällsgemenskapen medan våra äldre tillåts att få en mer avkopplad vardag där de 
kan njuta av livet istället för att kämpa med hemsidor. 
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och till omsorgsnämnden. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade vid sammanträde den 13 juni 2024, § 36, att 
anta förvaltningens förslag till svar och överlämna det till kommunstyrelsen och att  
föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

I nämndens bedömning av ärendet anförs följande. 
 
Föreningar har idag flera olika vägar in i kommunen beroende på vilken fråga det 
rör sig om. För att underlätta kontakten med kommunen och göra servicen 
snabbare och mer tillgänglig, vore det bra med en äldre- och föreningslots. Lotsen 
bör dock arbeta bredare och mot fler målgrupper än vad motionären beskriver, som 
exempelvis med hjälp om hur föreningslivet fungerar samt vilka aktiviteter som 
finns. En lots kan till exempel också stötta föreningar i föreningskunskap, ekonomi, 
integration, föreningsutveckling, ledarskaps- och andra utbildningsfrågor - frågor 
som kommunen inte har resurser till att hantera idag. Till en lots skulle man också 
kunna vända sig för att få hjälp med att ansöka om bidrag, både kommunala och 
externa, boka lokal/scen eller bilda förening. Kultur- och fritidsförvaltningen anser 
att inrättandet av en äldre- och föreningslots i enligt med motionärens beskrivning 
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ska avslås. Fokus bör utgå från föreningslivet och dess utmaningar. Det före-
byggande arbetet med att minska segregation, utsatthet och vägledning för äldre bör 
hanteras som en separat fråga. 

Omsorgsnämnden fattade vid sammanträde den 7 maj 2024, § 50, följande beslut. 

Omsorgsnämnden bifaller motionen på sådant sätt att omsorgsnämnden 
tillsammans med kultur- och fritidsnämnden utreder möjligheten till att inrätta en 
äldre- och föreningslots inom befintliga budgetramar. 

I omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse anförs bland annat följande. 

Flertalet kommuner i landet har infört äldre- eller föreningslotsar i syfte att 
underlätta kontakten med kommunen och göra servicen snabbare och mer 
tillgänglig för medborgaren. Utformningen av dessa varierar och kan handla om allt 
ifrån ansökan om förenings- och projektbidrag, lokalbokningar, uppstart av 
föreningar, till ett mer praktiskt stöd till äldre. Inom omsorgsförvaltningen likväl 
som fritids- och kulturförvaltningen finns ett uppbyggt stöd till föreningar. Inom 
omsorgen finns ett lotsande stöd till äldre- och anhörigföreningar. 
Omsorgsförvaltningens anhörigkonsulent med frivilliginriktning arbetar delvis så 
som äldrelotsar gör i andra kommuner. Exempelvis genom att informera om 
träffpunkter, ge stöd till anhöriga, lotsa vidare till pensionärsföreningar eller 
föreningar med anhörigperspektiv, vägleda inom äldreomsorgen samt hänvisa till 
biståndshandläggare, demenssjuksköterska, arbetsterapeut, o.s.v. Även 
kommunvägledarna på kontaktcenter har en lotsande funktion där medborgare kan 
få hjälp att fylla i kommunala blanketter, under förutsättning att de kan ta sig till 
stadshuset. Det som idag kan vara en utmaning för många äldre är tex. att boka tid 
på vårdcentral eller färdtjänst, då det ofta är diverse knappval som ska göras, vilket 
är svårt när olika förmågor har blivit nedsatta. En naturlig del av en modern 
äldrelots kan vara att vägleda äldre in i den alltmer digitala världen, att bidra med 
hjälp till självhjälp för att minska det digitala utanförskapet. En äldrelots med 
praktisk funktion hade även varit en avlastning för anhöriga som ofta behöver 
tillgodose det praktiskt lotsande stödet för äldre med komplexa behov. Utmaningen 
i Hässleholms kommun är de stora geografiska avstånden inom kommunen och om 
en äldrelots ska vara praktiskt behjälplig, är det en förutsättning att den finns där de 
äldre finns, d.v.s. i samtliga kommundelar. En äldrelots med placering i centrala 
Hässleholm skulle enbart komma en begränsad grupp äldre till gagn. Huruvida ett 
lotsande stöd till äldre och föreningar i allmänhet, kan kombineras i samma 
funktion behöver utredas närmare av berörda förvaltningar. För att identifiera 
glappet mellan kommunens nuvarande äldre- och föreningsstöd och den önskade 
äldre- och föreningslotsen behöver behov och förutsättningar för organisation och 
uppbyggnad ses över. Genom en samordnad nulägesanalys kan en närmare bild ges 
av det stöd som finns idag och i dialog med föreningsliv och civilsamhälle klargöras 
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hur detta kan stärkas ytterligare. En möjlighet är också att utöka stödet till 
föreningar i syfte att stärka etablerade föreningar i att verka som stöd till nya 
föreningar. 

Bedömning 
Kommunledningsförvaltningen upplever en äldre- och föreningslots som en något 
märklig kombination; det är svårt att se den omedelbara kopplingen mellan den 
hjälp som äldre kommunmedlemmar respektive föreningar kan behöva. Vidare 
framstår det som oklart vad motionären menar med föreningslots: ska denna person 
både hjälpa föreningar med att ”underlätta kontakten med kommunen och göra 
servicen snabbare och mer tillgänglig” och dessutom hjälpa nyanlända som riskerar 
att hamna i segregation och utsatthet? 

Kultur - och fritidsnämndens yttrande är något svårtolkat. Nämnden verkar å ena 
sidan tycka att det vore bra med en äldre- och föreningslots, men å andra sidan att 
fokus bör utgå från föreningslivet och dess utmaningar, att det förebyggande arbetet 
med vägledning för äldre bör hanteras som en separat fråga samt att motionen bör 
avslås.  

Trots detta verkar både kultur- och fritidsnämnden och omsorgsnämnden vara 
överens om att det kan finnas ett behov det stöd som en lots för föreningar och 
äldre kan erbjuda. Kommunledningsförvaltningen anser därför att 
omsorgsnämndens förslag om att utreda om en kombinerad funktion för en lots för 
både föreningar och äldre är lämplig, är en rimlig startpunkt. Kultur- och 
fritidsnämnden och omsorgsnämndens ska därför ges ett uppdrag att tillsammans 
utreda frågan. Nämnderna ska inom ett år från kommunfullmäktiges beslut i frågan 
till kommunstyrelsen redovisa utredningen. I den ska ställning tas om lots för 
föreningar och äldre bör inrättas, vad den eller de ska ha för uppgifter och om de 
kan kombineras i en tjänst. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-10-21, § 134, att bordlägga ärendet  

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-25, § 170, att föreslå kommunfullmäktige att 
bifalla motionen enligt följande: Kultur- och fritidsnämnden och 
omsorgsnämndens ges i uppdrag att tillsammans utreda om en lots för föreningar 
och äldre bör inrättas, vad denna tjänst ska omfatta och om uppgifterna kan 
kombineras i en tjänst. Nämnderna ska redovisa utredningen till kommunstyrelsen 
inom ett år från kommunfullmäktiges beslut.  

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet och lämnar en skriftlig motivering.   
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Hanna Nilsson (SD) yrkar att motionen ska avslås. 

Christer Caesar (KD) och Lina Bengtsson (M) yrkar bifall till liggande förslag till 
beslut.  

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot avslagsyrkandet och 
finner arbetsutskottets förslag bifallet.   

_____________________ 

Sänt till: 
Kultur- och fritidsnämnden  
Omsorgsnämnden  
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§ 13

Motion om att avsluta projekt Björklunda omedelbart 
Dnr: KLF 2024/339

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson och Paul Thurn, båda Sverigedemokraterna har väckt en motion i 
kommunfullmäktige i vilken de yrkar att fullmäktige beslutar att omgående avsluta 
det arbete som pågår kring all form av utbyggnad på Björklunda som resulterar i en 
ekonomisk förlust för kommunen. 

Till stöd för sitt yrkande anför motionärerna följande. 

Styret har påbörjat och gått vidare med ett projekt som man redan innan vet med 
sig kommer kosta skattebetalarna minst 75 miljoner kronor. Trots detta tycker man 
att det är ett utmärkt sätt att hantera våra skattebetalares medel. Man tycker att 
styret och dess politiska företrädare borde lärt sig från tidigare dåliga affärer man 
försatt kommunen i som exempelvis "Pärlan" och "Dryportskandalen". Det kanske 
inte är så konstigt att Hässleholms kommun är där vi är ekonomiskt när politikerna 
inte ens lär sig av sina egna misstag. Är förhållandena så dåliga att det kostar 
skyhöga summor att bygga så kan man se sig om efter andra ställen i vår stora 
kommun. Varför inte påbörja byggnationen av tomter i våra kransorter? Eller som 
vi i SD förespråkar, fortsätt byggnation på Garnisonsområdet i stället. 

Bedömning 
Detaljplan för del av Hässleholm 87:22 m.fl. (Björklunda) antogs av 
kommunfullmäktige den 28 september 2020, § 109. Efter överklagande vann planen 
laga kraft den 8 oktober 2021. Planen ändrades endast på så sätt att fastigheten 
Nötväckan 8 undantogs. 

I Strategisk plan 2025-2027 med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027, beslutad 
av kommunfullmäktige den 10 juni 2024, konstateras att ”Arbetet med Björklunda 
fortsätter enligt lagd plan” och medel anslås i budgeten för exploatering av etapp 1 
av Björklunda.  
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Fullmäktige har alltså beslutat att gå vidare med utbyggnaden av Björklunda. 
Förutsättningar att bifalla motionen saknas därmed och den ska därför avslås. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 180, att bordlägga ärendet. 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-25, § 171, att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen.  

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet skriftligen. 

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot bifall till motionen och 
finner arbetsutskottets förslag till beslut bifallet. 

_____________________ 
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§ 14

Motion om att teckna avtal med Region Skåne om kyld 
mat 
Dnr: KLF 2024/421

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Thomas Haraldsson, Agneta Olsson Enochsson och Thomas Nilsson, samtliga 
Liberalerna, har väckt en motion i fullmäktige i vilken de yrkar följande. 

1) Att tekniska nämnden utreder frågan om kommunen skulle kunna samarbeta
med Region Skåne och köpa måltider med kyld mat från deras kök i Kristianstad
och på vilket sätt och till vilket pris samt hur distributionen i så fall skulle fungera.

2) Att tekniska nämnden presenterar ett förslag till kommunstyrelsen senast 2024-
11-20.

Motionen har remitterats till tekniska nämnden, som vid sammanträde den 29 
augusti 2024, § 78, beslutat föreslår fullmäktige att avslå motionen.  

Av den i nämndens ärende föreliggande tjänsteskrivelsen framgår i huvudsak 
följande.  

Att formalisera ett samarbete för kyld mat med Region Skåne är en komplicerad 
fråga som bygger på att båda parter vill det. En utredning skulle omfatta att 
klarlägga olika organisatoriska alternativ och beskriva vad det skulle innebära. Det 
handlar om en omfattande utredning som orimligt kan vara klar till föreslagen tid. 
Alternativ för ett samarbete kan handla om att Hässleholms kommun och Region 
Skåne bildar gemensam nämnd eller gemensamt bolag. Ett annat alternativ kan vara 
ett så kallat äkta samarbete, då personal från Hässleholms kommun arbetar i köket i 
Kristianstad. Det finns flera dimensioner i de olika alternativen utifrån behov, 
ägandeskap, ansvar och risktagande samt att beräkna vad kostnaderna skulle bli. 

Ytterligare ett alternativ kan vara en riktad upphandling under förutsättning att 
Region Skåne avser att svara på upphandlingen. Det behöver vara klarlagt att 
motsvarande inte går att köpa från annan aktör på marknaden och en välgrundad 
motivering göras för att klara en granskning. En upphandling varar under en 
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tidsbegränsad period innan den behöver göras på nytt. Detta skulle bli en fråga för 
upphandlingsenheten att hantera. 

Det finns även andra aspekter att beakta kring att låta någon annan aktör leverera 
maten. Kommunen tappar stor del av rådigheten över kvalitén och vilken mat som 
ska tillhandahållas. Även om kravspecifikation görs så kan det om kvalitetsbrister 
uppstår vara svårt att dels bevisa dem, dels att få dem åtgärdade. För att klara behov 
av mat under samhällsstörning eller höjd beredskap finns fördelar att ha tillagning 
av maten i egen regi med lokaler och kompetens nära till hands. 

Omsorgsnämnden har beslutat att införa kylda portioner till ordinärt boende. 
Behovet till drygt 400 omsorgstagare är i snitt ca 2 200 portioner per vecka. Köket 
på Bokebergsgården kan efter ombyggnation tillhandahålla detta behov, under 
förutsättning att beslut om utökad hyra fattas. Detta tryggar att produktionen sker i 
egen regi med full kontroll på hela kedjan. Vidare kommer arbetet fortsätta om 
långsiktig plan för struktur för kök och hur maten ska levereras i kommunen. Med 
anledning av ovan yttrande anser tekniska förvaltningen att motionen ska avslås. 

Bedömning 
Av de skäl som framgår av ovannämnda tjänsteskrivelse samt det förhållandet att 
ombyggnationen av köket på Bokebergsgården enligt uppgift ska påbörjas i oktober 
delar kommunledningsförvaltningen tekniska nämndens uppfattning att motionen 
bör avslås. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 181, att bordlägga ärendet.  

Kommunstyrelsen beslutade 2024-10-23, § 187, att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen.  

Thomas Haraldsson (L) avstår från att delta i beslutet. 

_____________________ 

Sänt till: 
Tekniska nämnden 
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§ 15

Motion om beslut om Sösdala simhall 
Dnr: KLF 2023/577

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Ulf Berggren och Hanna Nilsson, båda Sverigedemokraterna, väckte en motion i 
fullmäktige i vilken de på anförda skäl yrkade följande.  

1) Att kommunfullmäktige i Hässleholm snarast tar ett beslut om Sösdala simhall
ska renoveras eller ej?

2) Att man i beslutet även tar hänsyn till den anslutande idrottshallens status och
framtida renoveringsbehov.

Kommunledningsförvaltningen föreslog i tjänsteskrivelse den 2 augusti 2023 att 
motionen skulle anses besvarad av följande skäl. 

Frågan om simhallens framtid hör ihop med idrottshallens skick. Tekniska 
förvaltningen ska genomföra en besiktning för att utröna om idrottshallen 
lämpligen kan renoveras eller om skicket är så dåligt att den bör rivas. När 
besiktningen är klar kan ställning tas till simhallens och idrottshallens framtid i ett 
samlat sammanhang, och inte dessförinnan. 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 23 oktober 2023, § 152, att på 
begäran av en minoritet återremittera ärendet för svar i berörda nämnder. 

Ärendet remitterades till kultur- och fritidsnämnden och tekniska nämnden för 
yttrande. 

Kultur- och fritidsnämnden fattade vid sammanträde den 25 januari 2024, § 7, 
beslut om att godkänna förvaltningens förslag och sända det till kommunstyrelsen. 

Av förvaltningens förslag framgår bland annat följande. 

Kultur- och fritidsförvaltningen har inget att invända mot motionen. Förvaltningen 
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har, på uppmaning av lokalstrategen 2023-10-17, överlämnat ett förslag till 
behovsbeskrivning gällande nybyggnation om det visar sig att kostnaden för 
renovering inte är försvarbar. 
 
Tekniska nämnden har på sammanträde den 18 januari 2024, § 7, beslutat anse 
motionen besvarad.  
 
I protokollet från sammanträdet framgår vidare bland annat följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 27 september 2023, § 177, att föreslå kommunfull-
mäktige besluta att anse motionen besvarad. Som bedömning i ärendet framfördes 
följande: "Frågan om simhallens framtid hör ihop med idrottshallens skick. 
Tekniska förvaltningen ska genomföra en besiktning för att utröna om idrottshallen 
lämpligen kan renoveras eller om skicket är så dåligt att den bör rivas. När 
besiktningen är klar kan ställning tas till simhallens och idrottshallens framtid i ett 
samlat sammanhang, och inte dessförinnan." Tekniska förvaltningen delar 
ovanstående beskrivning och finner därför att motionen ska anses vara besvarad.  

Därefter beslutade tekniska nämnden den 14 mars 2024, § 31, att godkänna lokal-
försörjningsplan 2025–2029 med tillhörande bilagor och översända den till kom-
munstyrelsen som underlag till kommunens budgetberedning för budget 2025– 
2027. 

I lokalförsörjningsplanen anfördes följande angående bland annat Sösdala simhall 
och anslutande idrottshall. 

Hela idrottskomplexet med idrottshall och simhall vid Vannarödsskolan bedöms 
vara uttjänt. Förutom fastighetens tekniska status innebär dess utformning grava 
begränsningar avseende tillgänglighet och utrymning. En renovering kommer inte 
att uppnå tillfredställande ändamålsenlighet. Därvidlag återstår endast nybyggnation 
som alternativ. Förslaget innebär byggnation av ny idrottshall med tillhörande 
omklädningsrum, fritidsgård och brottningslokal. Därutöver rivs befintlig idrotts- 
och simhall. 
 
Av ”Strategisk plan 2025-2027 med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027”, som 
har antagits av fullmäktige, framgår att befintlig idrottshall och simhall vid 
Vannarödsskolan ska rivas och att istället en ny idrottshall med tillhörande lokaler 
för fritidsgård och brottning ska uppföras. 

Bedömning 
Av utredningen i ärendet framgår att fullmäktige genom sitt beslut i praktiken tagit 
ställning till motionärernas frågeställningar. Motionen ska därmed anses besvarad.  

Comfact Signature Referensnummer: 185988SE



Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 38 (47)  

Sammanträdesdatum 
2025-01-27 

Kommunfullmäktige 

Justering Utdraget bestyrkes

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 182, att bordlägga ärendet.  

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet och lämnar en skriftlig motivering. 

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen.  

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot bifall till motionen och 
finner arbetsutskottets förslag bifallet.  

_____________________ 

Sänt till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tekniska nämnden 
Kommunjuristen 
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§ 16

Motion om Qpoolens framtid 
Dnr: KLF 2023/998

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson och Ulf Berggren, båda Sverigedemokraterna, har väckt en motion i 
fullmäktige, i vilken de anför följande. 

När den nya simhallen står klar finns det goda möjligheter att utveckla Qpoolen och 
simhallsbadet för våra föreningar. Det finns behov av inomhuslokal för friidrott, 
samt fler träningsmöjligheter för innebandy och kampsport. Därför är vårt förslag 
att man gör om hela simhallsdelen till ett sportcenter för friidrott och innebandy 
samt eventuellt möjliggör för annan verksamhet som passar in i ett sportcenter. 
Detta innefattat även klubbrum och andra kringytor som krävs för att få till detta 
sportcenter. Vi vill även att man innefattar Qpoolens sporthall i denna satsning och 
gör de renoveringar som krävs för att få en välfungerande helhet som vi kan vara 
stolta över. 

Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionärerna att kommunfullmäktige 
beslutar att berörd nämnd tar fram ett förslag på helhetslösning för Qpoolen och 
gamla simhallsdelen med grund i ovanstående. 

Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och till tekniska nämnden. 

Kultur- och fritidsnämnden har vid sammanträde den 11 april 2024, § 30, fattat 
följande beslut.  

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att motionen ska anses besvarad samt förordar 
att tekniska förvaltningen, i dialog med kultur- och fritidsförvaltningen, tar fram ett 
förslag på helhetslösning och förstudie för hur Qpoolen och gamla simhallsdelen 
ska av- och utvecklas. Förvaltningen skulle vilja att tillägg görs för ytterområdet. 

Av förvaltningens tjänsteskrivelse i ärendet framgår i huvudsak följande. 

Tekniska förvaltningens lokalförsörjningsenhet har påbörjat arbetet i enlighet med 
lokalbehovsplanen där kultur- och fritidsförvaltningen (KFF) uppgett ett antal 
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avgående objekt i samband med inflyttning i nya badhuset. Tekniska förvaltningen 
har tagit initiativ till möten för att gå igenom tekniska och detaljplanemässiga 
förutsättningar samt de behov KFF har angivit för Qpoolens simhallsdel. Dessa 
behov består för närvarande av: Rackethall för badminton och/eller bordtennis, 
kampsportslokaler med separerade ytor för olika föreningar, träningshall för 
innebandy eller andra sporter, brottningslokal som ersättning för källarlokalen, 
förenings- och eller gym för kommunanställda och en kombination av ovanstående. 
Till ovan nämnda ytor finns behov av klubbrum, gemensamma dusch- och 
omklädningsrum och mötesrum. Förvaltningen ställer sig positiv till att tekniska 
förvaltningen i dialog med kultur- och fritidsförvaltningen tar fram ett förslag på 
helhetslösning och förstudie för hur Qpoolen och gamla simhallsdelen ska av- och 
utvecklas. Förvaltningen skulle vilja att tillägg görs för ytterområdet. 

Tekniska nämnden beslutade vid sammanträde den 23 maj 2024, § 57, att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad. 

Av den i nämndens ärende föreliggande tjänsteskrivelsen framgår i huvudsak 
följande. 

I egenskap av lokalförsörjande nämnd ansvarar tekniska förvaltningen, tillsammans 
med lokalnyttjande förvaltningar, för att optimera användandet av kommunens 
lokaler. Då verksamheten vid Qpoolens simhall kommer att avvecklas i samband 
med att nytt badhus står klart kommer lokalytorna att bli tillgängliga för annan 
verksamhet. Med anledning av detta har en förstudie redan påbörjats i syfte att 
utreda ett framtida nyttjande. Givet dagens användning har dialog initialt skett med 
kultur- och fritidsförvaltningen. Det ska dock tilläggas att det i lokalförsörjnings-
arbetet även ingår att beakta kommunens hela behov av lokaler. Även om det är 
rimligt och förmodligen också högst troligt, så behöver ett framtida förslag inte 
nödvändigtvis inrymma sport- eller föreningsverksamhet. Då förstudie redan 
påbörjats för Qpoolens framtida nyttjande anses motionen vara besvarad. 
 
Bedömning 
Sedan den 1 augusti 2024 ligger det strategiska ansvaret för kommunens lokalför-
sörjning på kommunledningsförvaltningen. Av ”Strategisk plan 2025-2027 med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027” framgår vidare att kommunstyrelsen 
dessutom har ett uppdrag att utreda framtida användning av fastigheterna där 
simhallar ska avvecklas. Något behov av ytterligare föranstaltningar i frågan 
föreligger därför inte för närvarande enligt kommunledningsförvaltningens 
bedömning. Därmed ska motionen anses besvarad. 
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Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 183, att bordlägga ärendet.    

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet och lämnar en skriftlig motivering. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet och lämnar en skriftlig 
motivering undertecknad Hanna Nilsson (SD) och Ulf Berggren (SD). 

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot bifall till motionen och 
finner arbetsutskottets förslag bifallet. 

_____________________ 

Sänt till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tekniska nämnden 
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§ 17

Motion om att ta över huvudansvaret för vattenkvalitén 
i Finjasjön 
Dnr: KLF 2024/359

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Anders Edwall och Ann-Kristin Johnsson, båda Centerpartiet, har väckt en motion 
i fullmäktige i vilken de yrkar att berörda nämnder och styrelser ges i uppdrag att  
ändra och lägga till i Hässleholm Miljö AB:s ägardirektiv, så att HMAB ges 
huvudansvaret för att Finjasjön uppfyller god ekologisk status enligt 
Vattenmyndighetens miljökvalitetsnormer. 

Till stöd för sitt yrkande anför motionärerna följande. 

Redan 1889 byggdes Hässleholms första avloppsledning till diket Suregrop som 
mynnar ut i Finjasjön. Helt orenat avloppsvatten leddes därefter ut i Finjasjön. 
Finjasjön har under många år varit hårt belastad av föroreningar. Under 1900-talets 
första hälft släpptes obehandlat avloppsvatten ut i sjön. 1938 förelades Hässleholms 
kommun vid vite att sluta släppa ut orenat avloppsvatten. Därefter har reningen i 
Hässleholms reningsverk successivt förbättrats. Det torde vara uppenbart för 
merparten av Hässleholms kommuns invånare att huvudproblemet till att Finjasjön 
är förorenad beror på avloppsvattnet som släppts ut tidigare under åren. Samt de 
fortsatta utsläppen som sker vid exempelvis breddningar och översvämningar. 
Reningsverket som är omodernt renar exempelvis inte heller läkemedelsrester eller 
PFAS/PFOS. Ovanstående innebär att reningsverket och Hässleholm Miljö AB 
fortsätter att tillföra föroreningar i Finjasjön. Under över 40 års tid har flertalet olika 
projekt startats och avslutats för att komma till rätta med föroreningarna och många 
utredningar har gjorts. Tyvärr finns det ingen part som tar ansvar för att Finjasjön 
ska uppfylla god ekologisk status enligt Vattenmyndighetens miljökvalitetsnormer. 
Nu är det dags att sätta ner foten och miljöbalken är tydlig med att den part som 
orsakar en förorening har ansvar för att åtgärda föroreningen. Utifrån ovanstående 
så ska huvudansvaret för att Finjasjön ska uppfylla god ekologisk status enligt 
Vattenmyndighetens miljökvalitetsnormer vila på Hässleholm Miljö AB. Med 
huvudansvaret menas inte det ekonomiska ansvaret för framtida åtgärder, utan 
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enbart ansvaret för att driva ärendet framåt så att Finjasjön återigen uppfyller god 
ekologisk status. 

Motionen har remitterats till Hässleholm Miljö AB, som i yttrande anför bland 
annat följande. 

Det kan konstateras i Havs- och Vattenmyndighetens vägledning att det är 
myndigheter och kommuner som ansvarar för att miljökvalitetsnormer följs, bland 
annat genom beslut enligt miljöbalken genom tillsyn och prövning samt med plan- 
och bygglagen vid stadsplanering. Hässleholms reningsverk har ett miljötillstånd 
med utsläppskrav som följs och kontrolleras i enlighet med miljöbalken, vilket 
innebär att de krav som ställs uppfylls. Hässleholm Miljö i egenskap av VA-
huvudman har ansvar i de delar som följs av tillsyn och prövning. Länsstyrelsen och 
kommunen har därmed redan i sin prövning av reningsverkets tillstånd bedömt 
verksamhetens tillåtliga effekt på omgivningen (tex Finjasjön) i enlighet med sitt 
ovan beskrivna uppdrag. VA-huvudmannens uppdrag regleras i vattentjänstlagen 
och innebär ansvar att ordna vattentjänster inom verksamhetsområde. VA-
verksamheten får enligt denna lag endast belastas med kostnader som anses 
nödvändiga för att ordna och driva VA-anläggningen. Hässleholm Miljö ska i 
egenskap av VA-huvudman verka för att Finjasjön ska uppnå god vattenkvalitet 
inom de ramar som följer av lagstiftning och är kopplat till de verksamheter och 
utsläpp som ligger inom ramen för VA-verksamhet. Det är myndigheter och 
kommuner som ansvarar för att miljökvalitetsnormer följs. Förslaget som ställs i 
motionen är således inte förenligt med en ändring av ägardirektivet, då det redan har 
angivits i Havs- och Vattenmyndighetens vägledning vilka som är ansvariga för att 
miljökvalitetsnormer följs upp och kontrolleras. 

Bedömning 
God ekologisk status är en så kallad miljökvalitetsnorm enligt miljöbalken. Ett 
ramdirektiv i EU-lagstiftningen ligger till grund för lagstiftningen. Med en god 
ekologisk status avses ett tillstånd då värdena för ytvattenförekomstens biologiska 
kvalitetsfaktorer uppvisar små, av mänsklig verksamhet framkallade, störningar men 
endast i liten omfattning avviker från de värden som normalt gäller för 
ytvattenförekomsten vid opåverkade förhållanden. (källa: God ekologisk status i 
ytvattenförekomster, Anna Christiernsson och Christina Olsen Lundh, Poseidon 
förlag). I 5 kap 3 § miljöbalken stadgas att myndigheter och kommuner ska ansvara 
för att miljökvalitetsnormer följs.  

Av utredningen i ärendet får anses framgå att Hässleholm Miljö AB har de tillstånd 
som enligt tillämpliga författningar behövs för den verksamhet avseende 
reningsverket som bolaget bedriver. Bolaget har att bedriva verksamheten i enlighet 
med meddelade tillstånd. Ansvaret för att kontrollera att så sker åvilar 
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tillsynsmyndigheterna. Någon anledning att vid sådant förhållande ålägga bolaget 
något slags ”huvudansvar” finns enligt kommunledningsförvaltningen därför inte 
och motionen bör därför avslås. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-09, § 184, att bordlägga ärendet. 

Sverigedemokraternas ledamöter avstår från att delta i beslutet. 

Christer Caesar (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

_____________________ 

Sänt till: 
Hässleholm Miljö AB 
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§ 18

Motion om att flytta Hässleholms avloppsreningsverk 
Dnr: KLF 2024/154

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet  

Anders Edwall och Ann-Kristin Johnsson, båda Centerpartiet, har väckt en motion 
i fullmäktige i vilken de yrkar att ”berörda nämnder och styrelser ges i uppdrag” att 
ändra och lägga till i Hässleholm Miljö AB:s ägardirektiv, så att HMAB får i uppdrag 
att ta fram ett förslag på en ny placering av ett nytt avloppsreningsverk som ersätter 
nuvarande. Avloppsreningsverkets placering ska vara kostnadseffektiv utifrån var 
nuvarande infrastruktur finns placerad. Avloppsreningsverket ska placeras så minsta 
möjliga olägenhet för människor, natur och djur sker. 

Till stöd för sitt yrkande anför motionärerna följande. 

De omfattande översvämningarna runt om i Hässleholms kommun kan inte ha 
undgått någon. Översvämningarna och det höga vattenståndet har gjort så att 
avloppsreningsverket vid Finjasjön i Hässleholm släppt ut över 200 miljoner liter 
orenat avloppsvatten. Vidare har pumpstationerna i Finja samt Tyringe fått stängas 
av för att reningsverket inte mäktat med flödena. Det innebär att ytterligare 50 
miljoner liter orenat avloppsvatten runnit ut. Översvämningarna påverkar också 
kvävereningen som sker i Magle våtmark och vi har svårt att se att våtmarken 
överhuvudtaget fyller sin funktion när den översvämmas. Det är bara att konstatera 
att det var ca 20 år sedan senaste gången det var en översvämning av denna dignitet 
och vi kan räkna med att det kommer att återkomma ca vart tjugonde år. Därtill så 
tillkommer det man kallar 50-årsregn och 100-årsregn som kommer att vida 
överstiga dagens nuvarande översvämning. Med tanke på att reningsverket redan 
idag är föråldrat och det behöver återinvesteras flera 100-tals miljoner kronor så är 
det viktigt att de investeringarna inte blir förgäves. Det mest självklara är att det är 
dags att ett nytt avloppsreningsverk för Hässleholm byggs på en annan plats än 
nuvarande. Flyttas avloppsreningsverket så säkrar vi för framtida översvämningar, vi 
flyttar utsläppspunkten från Finjasjön och tar ett stort steg för att kunna återställa 
Finjasjön, fri från föroreningar. Alla är medvetna om att bygga ett nytt 
avloppsreningsverk på annan plats är både kostsamt och tidskrävande, men det 
finns inget annat alternativ. Vi måste göra detta för våra framtida generationer som 
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kommer att bo i Hässleholms kommun. För att bevara Magle våtmark när 
avloppsreningsverket flyttats, så ser Centerpartiet framför sig att den framtida 
dagvattenhantering kan ske med både sedimentering och sedermera rening för att 
bibehålla naturen och fågellivet i våtmarken. 
 
Motionen har remitterats till Hässleholm Miljö AB, som i yttrande anför bland 
annat följande. 

Bolagets uppfattning är att Hässleholms avloppsreningsverk som helhet fungerat väl 
under översvämningsperioden vintern 2024. Detta trots de problem som uppstod 
till följd av de stora vattenvolymerna in till avloppsreningsverket. Bolagets 
uppfattning är också att Magle våtmark fyller sin funktion som ett andra och sista 
reningssteg. Orsaken till överskridande av kvartalsmedelvärden för utsläpp är 
problemen med VA-ledningsnätet i Hässleholms kommun. Bolaget uppskattar att 
en flytt av Hässleholms avloppsreningsverk till annan plats medför en investering 
med mellan 800 miljoner och 2 miljarder kronor. Hässleholm Miljö AB genomför 
de kommande tio åren en modernisering av VA-anläggningarna inom Hässleholms 
kommun med en investeringsvolym som 2021 uppskattades till cirka 1,6 miljarder 
kronor. En flytt av Hässleholms avloppsreningsverk till annan plats skulle öka 
investeringsbehovet med mellan 800 miljoner och 2 miljarder kronor. Den ökade 
investeringsvolymen kommer belasta VA-kollektivets 12 500 kunder i Hässleholms 
kommun. 

Bedömning 

Det kan inte uteslutas att det vid kommande tillståndsprövningar från tillsyns-
myndigheten ställs krav på en annan lokalisering av reningsverket. Utan att på något 
sätt ta ställning i förväg framstår det därför som ändamålsenligt att vid kommande 
utredning av fördjupad översiktsplan för Hässleholm behandla en frågeställning om 
huruvida reningsverket i framtiden bör eller kan få en annan lokalisering. Frågan ska 
hanteras i dialog med Hässleholm Miljö AB. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen föreslår 2024-12-11, § 226, kommunfullmäktige att motionen 
bifalles på så sätt att miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att 
tillsammans med Hässleholm Miljö AB utreda en möjlig alternativ placering av 
reningsverket i händelse av att ändrade regelverk skulle ställa de kraven. Uppdraget 
genomförs inom arbetet med fördjupad översiktsplan. 

Thomas Haraldsson (L) och Simon Berneblad (KD) samt Sverigedemokraternas 
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ledamöter avstår från att delta i beslutet. 

_____________________ 

Sänt till: 
Hässleholm Miljö AB 
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